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Fractie VRAAG Antwoord
VVD Agendapunt 5.d VV TKN-memo Plan van 

aanpak verkiezingen 2023
 Wordt in dit pva meegenomen dat het aantal 

geborgde zetels in 2023 in Rijnland a.g.v. Het 
initiatiefvoorstel van PS ZH wordt 
teruggebracht naar 7.

 En als dat plaatsvindt, blijft het totale aantal 
zetels dan 30 (waardoor er meer regulier 
gekozen leden komen) of valt het totale aantal 
zetels terug naar 28 (wat absoluut niet mijn 
voorkeur zou hebben)?

 In het Plan van Aanpak is nu nog de huidige verdeling van de 30 zetels opgenomen. 
Indien hier door wijziging van het Reglement van bestuur voor het Hoogheemraadschap 
van Rijnland een verandering in komt zal dit worden aangepast in het Plan van aanpak. 
Dan wordt ook aan de VV en de betreffende fracties aangegeven welke consequenties 
de wijziging heeft voor de verkiezingen.

 In het besluit van Provinciale Staten van oktober 2021 is het aantal van 30 zetels 
onveranderd. Dit betekent dat er twee zetels meer voor de ingezetenen beschikbaar 
zijn.

Waterdem
ocraten

Agendapunt 5.d VV TKN-memo Plan van 
aanpak

verkiezingen 2023
Plan is om videoboodschappen te maken met D&H 
bestuurders. Kiest Rijnland daarbij niet te veel 
partij voor de coalitiepartijen?

De bedoeling van de videoboodschappen is om de werkzaamheden van Rijnland onder de 
aandacht te brengen en de mogelijkheid van deelname aan de cursus Actief voor het 
waterschap bekend te maken.

Waarom richt u zich voor het faciliteren van 
presentaties op VV-leden en niet op alle 
kandidaten?

Indien kandidaten op de kieslijsten staan kunnen hun presentaties in het kader van de 
verkiezingen desgewenst door Rijnland worden gefaciliteerd. Denk daarbij aan het 
verstrekken van informatie en presentatiemiddelen.

Eerder heeft het college positief gereageerd op 
een suggestie van de Waterdemocraten om 
‘Rijnlandlezingen’ te houden waarbij thema’s voor 
ons gebied uitgediept worden. Kan dat ook 
onderdeel worden van het plan van aanpak 
verkiezingen, bijvoorbeeld in het kader van 
opkomstbevordering?

De Rijnlandlezingen zullen een onderdeel worden van de periode voor de verkiezingen, met 
als doel een breed publiek aan te spreken en de opkomst bij de verkiezingen te bevorderen.

Waterdem
ocraten

Agendapunt 5.b VV TKN-memo Kadernota's
gemeenschappelijke regelingen
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A. Gemeenschappelijke regeling BSGR:
1. Waarom kost een bezwaar van een no cure no 

pay bureau 3 tot 4 keer zoveel capaciteit als 
een bezwaar van een burger? (blz. 6);

2. Kwijtschelding is mogelijk niet het meest 
effectieve instrument van het armoedebeleid 
van Rijnland (blz. 6 en 18). Welke input levert 
Rijnland bij het opstellen van de kadernota 
kwijtschelding 3.0?;

3. Eerder zijn vragen gesteld over aantallen 
rondom kwijtschelding? Hebben wij het 
antwoord over het hoofd gezien, of is het 
antwoord er nog niet?

1. Een bezwaar van een burger richt zich in het algemeen op een beperkt aspect van de 
WOZ-waarde, bijv. dat het uitzicht is verminderd of dat het sanitair verouderd is. De 
NCNP-bureaus noemen doorgaans standaard een heel lijstje aan argumenten in de hoop 
dat er een aspect bij is dat van toepassing is. De BSGR is echter verplicht op alle 
gebruikte argumenten inhoudelijk in te gaan. Dat kost daardoor meer behandelingstijd. 
Verder stellen de NCNP-bureaus op ca. 70% van de afgewezen bezwaren beroep in.

2. Bij dit onderwerp komt de zgn. ‘armoedeval’ aan de orde, dat wil zeggen dat er een  
categorie belastingbetalers is die niet in aanmerking komt voor kwijtschelding en andere 
tegemoetkomingen doordat het inkomen net boven de inkomensgrens uitkomt. Per 
saldo kunnen zij financieel slechter af zijn dan de categorie die onder deze grens zit. 
Rijnland levert nog geen input geleverd voor de kadernota. De passage in de Kadernota 
is gebaseerd op de ervaringen van de BSGR die in dit opzicht veel dichter op de praktijk 
zit dan Rijnland. In het vervolg zal Rijnland, net als de andere deelnemers hierin zijn 
bijdrage leveren.

3. In november 2021 zijn inderdaad eerder vragen gesteld over kwijtschelding door de VV-
leden mevr. Corbey en dhr. Van Dijk. Dat waren deze vragen (met de antwoorden):
a) Percentage van inwoners dat kwijtschelding aanvraagt?

6% van de huishoudens (jaarrekening 2020)
b) Percentage van aanvragen dat worden goedgekeurd?

82% (jaarrekening 2020)
c) Aantal gevallen van incassomaatregelen?

Ten aanzien van jouw vraag naar het aantal incassomaatregelen moeten we helaas 
het antwoord schuldig blijven. De aanmaningen, dwangbevelen en exploten worden 
opgelegd voor alle vorderingen op een aanslagbiljet. Daarmee is niet direct 
zichtbaar welke deelnemer in BSGR dit betreft (dit zal vaak ook een gemeente zijn). 
Dat inzicht kan alleen worden verkregen als iedere aanslagbiljet afzonderlijk wordt 
bekeken en dat kunnen we niet van de BSGR verlangen binnen de overeengekomen 
dienstverlening.

B. Aquon:
Aquon kan door toenemende digitalisering en 
sensortechniek meer data leveren. 
.Is Rijnland in staat deze data/informatie 
voldoende te benutten? 

A. Ja, de visie van Rijnland sluit aan bij een betere benutting van data/informatie. Het team 
Monitoring & Kerngegevensbeheer (M&K) is daarin de centrale databroker van Rijnland. Het 
gaat daarbij om de totale cyclus van gegevensbehoefte – inwinning – beheer en 
ontsluiting/overdracht. Gezamenlijk met de (interne) opdrachtgevers verbeteren we 
monitoringstrategieën met meer innovatieve meettechnieken (zoals sensoren, e-dna, 
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.Aquon verwacht dat de vraag naar data vanuit de 
waterschappen zal toenemen. Waaruit bestaat de 
toenemende vraag vanuit Rijnland?

remote sensing en citizen science). M&K heeft voor dit jaar een afspraak om een 
Dataplatform op te leveren. De digitale infrastructuur daarvoor is inmiddels opgeleverd en 
nu zijn we in staat om de gegevens via automatisering, datascience en datavisualisatie 
beter en sneller te duiden en te ontsluiten naar alle betrokken partijen.
b.De toenemende vraag bij Rijnland bestaat de laatste jaren vooral uit meer en duurder 
waterbodemonderzoek vanwege de toenemende baggerwerkzaamheden en de verplichting 
om de PFAS-waarden te meten wat duurder is. Binnen de KRW is er meer aandacht voor 
‘probleemstoffen’ die gemeten moeten worden. En verder is er meer behoefte aan 
innovatieve metingen zoals met sensoren en e-dna.  

C. HWH:
Ondersteunt de waterschappen kwalitatief en 
kwantitatief de in de beweging van digitale 
transitie naar digitale transformatie. Wat houdt 
deze beweging in? Welke diensten neemt Rijnland 
af van HWH?

Voor de digitale transitie en - transformatie worden door de waterschappen, begeleid door 
alle programma’s van HWH, stappen gezet op de weg van samenwerking en 
kennisuitwisseling, zoals:

Kennisopbouw en – deling
o De doorontwikkeling van diverse leerlijnen om binnen de waterschappen iedereen m.b.t. 
de digitale transformatie op een gelijk kennisgebied te brengen en te houden. Ook in 2022 
worden de leerlijnen aan bestuurders en ambtenaren binnen de waterschappen 
aangeboden.
o Op winnovatie.nl vertellen waterschappen aan elkaar met welke vernieuwende projecten 
men bezig is. Daarnaast wordt informatie over dit onderwerp ook op andere manieren 
aangeboden zoals Podcasts, e-zines, etc.
o HWH faciliteert landelijke overlegvormen, zoals het overleg van coördinatoren 
informatieveiligheid en -privacy (resp. CIW- en CPW-overleg), via welke kennis- en 
ervaringen sectorbreed gedeeld worden
o In 2021 is een begin gemaakt met het opzetten van centrale kenniscentra om de 
waterschappen te ondersteunen met hun transitie naar werken in de Cloud, het inrichten 
van een veilige werkomgeving, etc. Deze centra zullen in 2022 verder geprofessionaliseerd 
worden. 

Data uitwisseling
o Faciliteren van de groei naar data gedreven organisaties die binnen de watersector en 
daarbuiten hun data durven en kunnen uitwisselen. De intentie is deze data voldoet aan het 
FAIR (Findable - vindbaar, Accessible - toegankelijk, Interoperable – uitwisselbaar en 
Reusable – herbruikbaar) principe.
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o De intentie is dat praktijkgerichte opleidingen voor datagespecialiseerd personeel voor de 
watersector ook in 2022 doorgaan.

Het aantal diensten dat Rijnland afneemt, is groot. Rijnland neemt (bewust) aan veel 
programma’s en projecten van HWH deel omdat het synergievoordeel groot is en Rijnland 
een toonaangevend waterschap wil zijn. Een substantieel deel hiervan betreft geo-
informatiesystemen. Deze informatie is anders niet of tegen zeer hoge kosten te verkrijgen. 
Andere projecten zijn o.a. informatiebeheer van awzi’s, personeelsinformatie en -beheer, 
Oracle-licenties, Omgevingswet, informatiebeveiliging en aanbesteding. Voor het volledige 
pakket wordt verwezen naar de programmabegroting van HWH die jaarlijks in mei aan uw 
vergadering wordt aangeboden voor een zienswijze. Hierin is gespecificeerd aan welke 
programma’s Rijnland deelneemt met een toelichting wat deze programma’s inhouden.


